
Fra: Borgmesteren for BUF  

Sendt: 19. marts 2020 10:43 

Til: XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX 

Emne: SV: Mangler og behov i klubtilbuddet i "det nye Sydhavn" - brug for politisk fokus! 

 

Kære XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX 

 

Tak for jeres mail, hvor I skriver til mig og resten af Børne- og Ungdomsudvalget vedrørende udfoldelsesmuligheder 

for unge i ”det nye Sydhavn”.  
 

Som I skriver, så vokser København, hvilket også er særligt gældende for ”det nye Sydhavn”, hvor der byudvikles og 
nye boligområder etableres. I har ret i, at situationen omkring skolekapacitet i forbindelse med den nye skole på 

Sluseholmen ikke er optimal. Derfor arbejder Børne- og Ungdomsforvaltningen i samarbejde med de øvrige 

forvaltninger i Københavns Kommune på at få etableret den nødvendige kapacitet til de mange børn og unge i 

området.  

 

Dette gælder også klubområdet. Klubben i Sydhavnen skal udvides med 168 pladser, når Sluseholmens Skole står 

klar primo 2024. I har desværre ret i, at den midlertidige klub-løsning ikke vil kunne blive i samme pavillon, indtil den 

permanente løsning står klar. Den midlertidige juniorklubløsning i pavillonen på Teglholmsgade flytter efter planen 

til en ny pavillon på Enghave Brygge fra skolestart 2020, hvor de herefter vil kunne bo frem til den nye skole og klub 

kan ibrugtages primo 2024.  

 

I forhold til at skabe et godt klub- og ungemiljø i ”det nye Sydhavn” kan jeg oplyse, at vi på Børne- og 

Ungdomsudvalgets møde den 11. marts netop besluttede at forvaltningen skal granske hele klubområdet i 

kommunen. Børne- og Ungdomsforvaltningen skal derfor i gang med en større inddragelsesproces for, hvordan det 

skal foregå og hvilke områder af byen, der konkret bliver arbejdet videre med. Der er behov for aktiv lokal deltagelse 

i denne proces, hvor ikke kun forvaltningen, men også udvalget vil møde de lokale og diskutere gode forslag til 

udfoldelsesmuligheder.  

 

Tak, fordi I tog jer tid til at skrive til mig og resten af Børne- og Ungdomsudvalget. 

 
Venlig hilsen 
 
Jesper Christensen 
Børne- og ungdomsborgmester 
_____________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE 

Børne- og Ungdomsforvaltningen 
 
Københavns Rådhus 
1599 København V 
Telefon  +45 33 66 20 00 
E-mail: borgmester@buf.kk.dk 
www.kk.dk 

 

 

-----Oprindelig meddelelse----- 

Fra: XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX 

Sendt: 9. marts 2020 12:28 

Til: Anna Maria Hede Christensen (Borgerrepræsentationen) <Anna_Maria_Hede_Christensen@kk.dk>; Helle 

Bonnesen (Borgerrepræsentationen) <Helle_Bonnesen@kk.dk>; Jens-Kristian Lütken (Borgerrepræsentationen) 

<Jens-Kristian_Lutken@kk.dk>; Borgmesteren for BUF <borgmester@buf.kk.dk>; Klaus Mygind 

(Borgerrepræsentationen) <Klaus_Mygind@kk.dk>; Knud Holt Nielsen (Borgerrepræsentationen) 

<Knud_Holt_Nielsen@kk.dk>; Laura Rosenvinge (Borgerrepræsentationen) <Laura_Rosenvinge@kk.dk>; Niko 

Grünfeld <Niko_Grunfeld@kk.dk>; Sofie Seidenfaden (Borgerrepræsentationen) <Sofie_Seidenfaden@kk.dk>; 

Tommy Petersen (Borgerrepræsentationen) <Tommy_Petersen@kk.dk>; Gorm Gunnarsen 

(Borgerrepræsentationen) <Gorm_Gunnarsen@kk.dk> 

Emne: Mangler og behov i klubtilbuddet i "det nye Sydhavn" - brug for politisk fokus! 

 

Til Børne- og Ungdomsudvalget i Københavns borgerrepræsentation. 
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Vi savner udfoldelsesmuligheder for unge i “det nye Sydhavn”, og er bange for at handling (igen) vil komme for lidt 
og for sent. Derfor denne henvendelse. 

 

Siden indflytning i 2010 har vi set en udvikling i vores lokalområde, som både har haft gode og uheldige sider. Vi har 

ikke lyst til at flytte, men undres til stadighed over visse beslutninger og mangel på samme. 

Vores ældste søn skulle have haft en nybygget skole, men vil ende med at have haft 7 af sine 10 folkeskoleår i 

midlertidige bygninger, i høj grad fordi planlægningen bliver “overrasket” over de mest forudsigelige ting, såsom at 
børn bliver ældre og får brug for andre tilbud som 12-årige end som 3-årige. 

 

Vi har ikke meget grønt areal herude, og skolens kombinerede basket- og fodboldbane (på asfalt i små dimensioner) 

rækker ikke langt til 16.000 beboere. En nybygget daginstitution får indregnet kajområde i det nødvendige friareal. 

Det store flotte vandareal hjælper ikke stort, hvis det ikke bliver indrettet med passende udstyr og bygninger - i 

stedet har de parkerede biler fået en dejlig vandudsigt. Vores lokale søspejdere gør en brav indsats, men har kun 

interimistiske faciliteter. 

Igen i dag er min søn kommet tidligt hjem, fordi en enkelt sygemelding lægger dele af klubtilbuddet ned. En klub der 

for øvrigt gør det godt, for de børn der er der, men kun har kapacitet til at have ca. 25% af områdes børn gående. 

Hvis områdeledelsen i Fritidscenter Indre Valby har deres fokus andre steder, har det måske sine egne grunde - det 

hjælper bare ikke meget herude. 

 

Klubtilbuddet til vores 12-årige, bestod indtil for et par måneder siden, af en juniorklub der blev lagt fra 17-20. Det 

betød at de unge mennesker ikke havde noget særligt at give sig til fra de fik fri til klokken 17, og at de der boede 

længere end et stenkast fra klubben, ikke kom om aftenen. Dette er blevet løst ved at oprette en klub mellem 14 og 

17 i nogle ledige lokaler i de pavilloner, som er blevet opført for at løse det generelle problem med for lidt kapacitet 

på skolen i sydhavn.  

Da vi ved at manglen på plads bliver værre og værre hvert år indtil den nye skole og tilbygning er på plads, så kan vi 

også forudse at denne midlertidige klub-løsning ikke vil være mulig ret lang tid endnu.  

Tilbage står de unge uden mulighed for at mødes og være sammen i fritiden herude. 

 

Forældre, unge, beboere, boligforeninger og klubmedarbejdere kan sådan set godt komme med konstruktive forslag 

til hvordan kommunen kan gøre sig relevant herude - det ved vi fra utallige samtaler. Forhåbentlig vil vores politikere 

gerne være med, i stedet for at vente på at udfordringer bliver til problemer. 

 

Med venlig hilsen 

 

XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX. 

XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX 

 

XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX. 

XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX 

 

XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX 

XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX 

 

(mail oprindelig sendt 2/3-2020, gensendt 9/3 pga tekniske problemer) 

 


